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«Μη ουσιώδης συμβολή»

στην έρευνα για Novartis
Πώς οι εισαγγελείς αποφάσισαν να τραβήξουν τις κουκούλες

Για «κλονισμό της καλοπιστίας τους» και
«μη ουσιώδη συμβολή» στην έρευνα για
τις πρακτικές της φαρμακοβιομηχανίας
στην Ελλάδα κάνουν λόγο στις διατάξεις

τους οι δύο εισαγγελείς , καταλήγοντας
στην απόφαση της άρσης του καθεστώτος

προστασίας των μαρτύρων της Novartis.

Επτά χρόνια μετά τη δημοσιοποίηση της
υπόθεσης , ανοίγει νέος κύκλος έρευνας ,

αλλά πλέον στο επίκεντρο βρίσκονται οι
δύο πρώην προστατευόμενοι μάρτυρες . Η
αποκάλυψη των πραγματικών τους ονο-

μάτων οδήγησε στην ανάσυρση από το
αρχείο 21 μηνύσεων εις βάρος τους . Σελ. 5
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Οι δύο μάρτυρες και η άρση προστασίας τους
Πώς οι εισαγγελείς Ελένη Παπαδοπούλου και Παναγιώτα Φάκου αποφάσισαν να τραβήξουν τις κουκούλες για την υπόθεση Novartis

Των ΓΙΑΝΝΗ ΣΟΥΛΙΩΤΗ

και ΣΟΦΙΑΣ ΣΠΙΓΓΟΥ

Καμία υπόνοια εκφοβισμού ή
αντεκδίκησης εις βάρος των δύο
πρώην προστατευόμενων μαρ
τύρων στην υπόθεση Novartis
δεν εντόπισαν οι δύο εισαγγελείς
που εξέτασαν τα αιτήματα των
Αντώνη Σαμάρα , Γιάννη Στουρ
νάρα και Ανδρέα Λοβέρδου, οι
οποίοι ζητούσαν την άρση του
καθεστώτος προστασίας τους .

Μάλιστα, στο σκεπτικό των ει-
σαγγελικών διατάξεων γίνεται
λόγος για «κλονισμό της καλοπι-
στίας τους» , αλλά και «μη ουσι-
ώδη συμβολή» στην έρευνα για
τις πρακτικές της φαρμακοβιο-
μηχανίας στη χώρα μας .

«Δεν προκύπτει μετά την πά-
ροδο ικανού χρονικού διαστή-

ματος έρευνας καμία υπόνοια
εκφοβισμού ή αντεκδίκησης
ενώ, μάλιστα, έγινε ατυχώς η
αποκάλυψη ονόματος της μάρ
τυρα (σ.σ .: Αικατερίνη Κελέση) .

Εχουμε τη γνώμη ότι δεν υφί
σταται λόγος διατήρησης των
μέτρων προστασίας που είχαν
διαταχθεί» , είναι το διά ταύτα
της επίκουρης εισαγγελέως Οι-

κονομικού Εγκλήματος, Ελένης
Παπαδοπούλου, σχετικά με την
άρση προστασίας της Μ.Μ.

Η εισαγγελέας ως ώφειλε εκ
του νόμου ζήτησε τη γνωμοδό
τηση του Τμήματος Προστασί
ας Μαρτύρων της Διεύθυνσης

Ασφάλειας Αττικής , η οποία
σε κάθε περίπτωση δεν είναι
δεσμευτική . Η γνωμοδότηση
για τη μάρτυρα με την κωδική

ονομασία «Αικατερίνη Κελέση»
έφτασε στα χέρια της τον Αύγου

στο του 2024 κι εκεί αναφερόταν
πως «η μάρτυρας κλήθηκε να
εξεταστεί από τα Τριμελή Εφε-
τεία Κακουργημάτων Δυτικής
Στερεάς Ελλάδας και Θεσσαλο-
νίκης τους μήνες Σεπτέμβριο και

Ιανουάριο καιότι προτείνεται η
διατήρηση των υφιστάμενων
μέτρων προστασίας».

Είχε προηγηθεί το 2021 αντί-

στοιχο έγγραφο του Τμήματος
Προστασίας Μαρτύρων, το οποίο

ενημέρωνε πως τα μέτρα που
έχουν ληφθεί για τη μάρτυρα
δεν έχουν επιτύχει τον σκοπό

τους , καθώς δεν κατάφεραν να

BROVARTIS

Οι δύο εισαγγελείς που εξέτασαν τα αιτήματα των πολιτικών οι οποίοι ζητούσαν την άρση του καθεστώτος προστα-

σίας των μαρτύρων δεν εντόπισαν «μετά την πάροδο ικανού χρονικού διαστήματος έρευνας» υπόνοια εκφοβισμού

ή αντεκδίκησης εις βάρος των «δύο» , στην υπόθεση Novartis (φωτογραφία αρχείου ) .

Στο σκεπτικό των εισαγ

γελικών διατάξεων γίνε
ται λόγος για «κλονισμό
της καλοπιστίας τους»

και«μη ουσιώδη

συμβολή» στην έρευνα

για τις πρακτικές

της φαρμακοβιομη

χανίας στην Ελλάδα.

αποκρύψουν πλήρως τα στοι-
χεία ταυτότητας της Αικατερί-
νης Κελέση και πιθανολογήθη-
καν από τα ΜΜΕ τα πραγματικά

στοιχεία της ταυτότητάς της , με
αποτέλεσμα η εταιρεία Novartis
να διακόψει την εργασιακή σχέ-
ση μαζί της .

«Ωστόσο , και παρά την απο-

κάλυψη του πραγματικού ονό-

ματος της μάρτυρα (σημειώνε-
ται ότι ακόμη και σήμερα με μια
απλή αναζήτηση στο Διαδίκτυο
το όνομά της προκύπτει με ιδιαί-

τερη ευκολία) , δεν έχει αναφερ-
θεί οποιοδήποτε περιστατικό εκ-

φοβισμού ή εκδίκησης , σύμφωνα

με το ίδιο έγγραφο, ενώ το νεότε-

ρο έγγραφο από 1 Μαρτίου 2023

αναφέρει ότι δεν έχει υπάρξει
καμία αλλαγή στην κατάστασή
της» , σημειώνει η εισαγγελέας .

Μάλιστα , αν και ζητήθηκε

πλήρης αιτιολόγηση του σκεπτι-
κού του Τμήματος Προστασίας
Μαρτύρων και καταγραφή των
πραγματικών περιστατικών που

αποδεικνύουν την ύπαρξη της
δυνατότητας των εμπλεκόμενωνδυνατότητας των εμπλεκόμενων

προσώπων και του περιβάλλο-
ντός τους να προκαλέσουν πρά-

ξεις εκφοβισμού ή αντεκδίκησης ,

η απάντηση περιορίστηκε απλώς

στην πρόταση διατήρησης του
καθεστώτος προστασίας χωρίς

όμως θεμελίωση της πρότασης
αυτής. Ειδική μνεία γίνεται για
την απόλυση της «Κελέση» από

EPA
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την εταιρεία Νovartis μετά τη
δημοσιοποίηση του ονόματός
της, αλλά και την πιθανότητα
να στραφούν δικαστικά εναντί-
ον τους οι θιγόμενοι .

Η εισαγγελέας υπογραμμίζει
ότι η μάρτυρας μπορεί να στρα-
φεί στη Δικαιοσύνη εφόσον η δι-
ακοπή συνεργασίας έλαβε χώρα
με μη νόμιμο τρόπο, ενώ δίνει
απάντηση και στην περίπτωση
που οι θιγόμενοι στραφούν νο-
μικά κατά των μαρτύρων , επι-
σημαίνοντας πως η υποβολή μη-
νύσεων ή η αγωγή υπόκειται σε
δικαστικό έλεγχο , και κατά συ-
νέπεια απολαμβάνουν τα εχέγ
για της δικαστικής προστασίας .

«Δεν υπάρχει κανένας λόγος

να στερηθεί ο όποιος κατηγο-
ρούμενος προκύψει ή έχει ήδη
καταστεί κατηγορούμενος του
δικαιώματός του να εξετάσει διά

ζώσης τον μάρτυρα κατηγορίας
σύμφωνα με τις αρχές της αμε-
σότητας , της δημοσιότητας και
κατ ' επέκταση της τήρησης της
ισότητας των όπλων , καθώς με
την προστασία αυτή το δικαίωμα
αυτό περιορίζεται σημαντικά» ,

καταλήγει η εισαγγελέας .

Την ίδια άποψη ως προς την
άρση της προστασίας είχε και η
εισαγγελέας Εφετών, Παναγιώ-
τα Φάκου , εξηγώντας στη δική
της διάταξη ότι οι δικογραφίες
εις βάρος των εννέα πολιτικών
προσώπων μπήκαν στο αρχείο ,

ενώ σε μία περίπτωση , αυτή του

Ανδρέα Λοβέρδου , ασκήθηκε δί-
ωξη και εκδόθηκε τελικά απαλ-

λακτικό βούλευμα . Κατά την ει-
σαγγελέα , συνέπεια αυτής της
εξέλιξης ήταν η μαρτυρία των
προστατευόμενων μαρτύρων
για τα πολιτικά πρόσωπα να μην
κρίνεται αξιόπιστη , η δε συμ-
βολή τους στην έρευνα μη ου-
σιώδης, κλονίζοντας την καλο-
πιστία τους .

Αναλύοντας το σκεπτικό της,

η εισαγγελέας προσθέτει πως
πολλά από τα στοιχεία που ει-
σέφεραν στις καταθέσεις τους
ήταν ήδη γνωστά στην Εισαγ
γελία Διαφθοράς , αφού η βασική
δικογραφία σχηματίστηκε πολύ

καιρό νωρίτερα, σχεδόν ένα χρό-

νο πριν από την πρώτη κατάθεση

της «Αικατερίνης Κελέση » στην
τότε εισαγγελέα Διαφθοράς .

Βγαίνουν

από τον «πάγο»

21 μηνύσεις
πολιτικών

Νέος κύκλος έρευνας ανοίγει σχεδόν

επτά χρόνια μετά τη δημοσιοποίηση

της υπόθεσης Novartis , αλλά αυτή

τη φορά στο επίκεντρο βρίσκονται οι

δύο πρώην προστατευόμενοι μάρτυ-

ρες . Η αποκάλυψη των πραγματικών

ονομάτων των « Μάξιμου Σαράφη » και

«Αικατερίνης Κελέση» , έπειτα από αι-

τήματα πολιτικών προσώπων που κατ

τηγορήθηκαν για χρηματισμό από τις

καταθέσεις τους , οδήγησε στην ανά-

συρση από το αρχείο 21 μηνύσεων

που είχαν κατατεθεί εις βάρος τους .

Πλέον, ο Φ.Δ. και η Μ.Μ. βρίσκονται

στον προθάλαμο του εισαγγελέα ως

ύποπτοι αξιόποινων πράξεων. Τις δι-

κογραφίες χειρίζονται δύο εισαγγε
λείς πρωτοδικών, που με παραγγε
λία τους σε πταισματοδίκη ζητούν

τη λήψη ανωμοτί εξηγήσεων από

τους προστατευόμενους μάρτυρες .

Η διαδικασία θα κινηθεί με ρυθμούς

κατεπείγοντος, αφού τα αδικήματα

(ψευδορκία , ψευδής κατάθεση και

συκοφαντική δυσφήμηση) βρίσκονται

μια στροφή πριν από την παραγρα-

φή , η οποία ανάλογα με την περίπτω

ση επέρχεται από τον Νοέμβριο του

2025 έως τον Φεβρουάριο του 2026 .

Η δικαστική εξέλιξη ήρθε λίγες ημέ

ρες μετά την απόφαση δύο οικονο-

μικών εισαγγελέων που έκριναν ότι

πρέπει να αρθεί το καθεστώς προ-

στασίας των δύο μαρτύρων στην

υπόθεση της φαρμακοβιομηχανίας
Novartis. Κατά συνέπεια,άνοιξαν τον

δρόμο για προσφυγή στη Δικαιοσύνη

στα δέκα πολιτικά πρόσωπα που στο

χοποιήθηκαν από τις συγκεκριμένες

καταθέσεις και είδαντις υποθέσεις

τους να αρχειοθετούνται ή απαλλά-

χθηκαν με βούλευμα .
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ΕΙΝΑΙ ΑΛΗΘΕΙΑ;

Λυδία λίθοςγια μισθούς
αλλά και διατάξεις

Από το Υπουργικό Συμβούλιο περνάει

σήμερα ο νέος τρόπος υπολογισμού του

κατώτατου μισθού . Το γεγονός ότι από

το 2028 και μετά , όταν θα εφαρμοστεί η

καινούργια διαδικασία , δεν θα επιτρέπεται η

μείωσή του χαρακτηρίζεται ως « καινοτομία»

από το υπουργείο Εργασίας (υπουργός

η εικονιζόμενη Νίκη Κεραμέως) . Μικρή

λεπτομέρεια : Ούτε στο σημερινό καθεστώς

υπολογισμού των βασικών αποδοχών

στον ιδιωτικό τομέα υπάρχει η έννοια της

«μείωσης» . Απλώς , η χώρα βίωσε το 2012

μια απότομη μείωση του βασικού μισθού ,

λόγω οικονομικής κρίσης (από τα 751 ευρώ

στα 586 ευρώ) .

Η απόφαση ελήφθη τότε όχι επειδή υπήρχε

η σχετική πρόβλεψη , αλλά επειδή κρίθηκε

αναγκαίο . Με μια Πράξη Υπουργικού

Συμβουλίου αντικαταστάθηκαν

διατάξεις νόμων που ίσχυαν επί

δεκαετίες . Εάν, λοιπόν, αποτελεί όντως

ασφαλιστική δικλίδα προστασίας των

βασικών μισθών η νέα μέθοδος

υπολογισμού τους, θα φανεί

μόνο σε περίοδο κρίσης . Και

η εμπειρία από το παρελθόν

είναι δυσάρεστη .

Restart;

Την ευκαιρία να ... γυρίσουν το παιχνίδι

έχουν τις επόμενες ημέρες οι μετοχές

των 4 συστημικών τραπεζών, οι οποί

ες μέχρι τις 8/11 θα έχουν ανακοινώ-

σει τα οικονομικά μεγέθη του 9μήνου .

Ενδεχόμενη υπέρβαση των στόχων

είναι πολύ πιθανό να λειτουργήσει

καταλυτικά , προσελκύοντας ξανά τους

ξένους επενδυτές, οι οποίοι ρευστο-

ποίησαν μαζικά τις προηγούμενες

εβδομάδες . Η Πειραιώς ξεκινά αύριο ,

ενώ στις 7/11 ακολουθούν Eurobank

- Εθνική, προτού η Alpha ρίξει αυλαία

στις 8/11 , με το ενδιαφέρον να επικε

ντρώνεται στα έσοδα από τόκους . Για

να δούμε , λοιπόν, είχε δίκιο η Goldman

Sachs που μείωσε τις τιμές-στόχους ή

οι «ταύροι» θα κυριαρχήσουν ξανά;

Ταλαιπωρίας συνέχεια...

Παρατείνεται η ταλαιπωρία για χιλιάδες

ΑΜΕΑ που θέλουν να συνταξιοδοτηθούν

και συνεχίζουν να εργάζονται . Μπορεί στο

υπ . Εργασίας να βρήκαν το λάθος τους, αλλά

δυσκολεύονται να το διορθώσουν . Η αρχική

editors@naftemporiki.gr

διάταξη που ενσωματώθηκε στον Ασφα-

λιστικό Νόμο του περασμένου Δεκεμβρίου

προκαλούσε πονοκεφάλους, αφού για

να συνταξιοδοτηθεί κάποιο ΑΜΕΑ και να

συνεχίσει να εργάζεται θα έπρεπε πρώτα να

απολυθεί από τη δουλειά του και μετά να

επαναπροσληφθεί ! Η αλλαγή ενσωματώθηκε

σε ν/σχ του ΥΠΟΙΚ και όλα έμοιαζαν να

έχουν πάρει τον δρόμο τους . Ξαφνικά όμως

η διάταξη αφαιρέθηκε, για να υποστεί μικρές

τροποποιήσεις και να επανακατατεθεί με τη

μορφή τροπολογίας . Μύλος...

Επενδυτικό Βοήθημα

Οργάνωση του χάους της Υγείας

με πολλά « θα γίνει υποσχέθηκε

ο υπ . Ψηφιακής Διακυβέρνησης

Δημήτρης Παπαστεργίου (φωτ .)

σε κλειστή συνάντησή του με εκπροσώπους

των φαρμακευτικών. Όπως λένε οι πληρο

φορίες , θα δημιουργηθεί ένα γραφείο chief

data officer (όπως συμβαίνει πανευρωπαϊκά ) ,

όπου θα δημοσιεύουν δεδομένα δημόσιων

δομών ( π.χ. πόσοι ασθενείς παίρνουν αντιυ-

περτασικά ή ογκολογικά φάρμακα κ.λπ. ) , που

θα τα έχουν οι εταιρείες και θα επενδύουν σε

κλινικές μελέτες ή νέα φάρμακα . « Καλό σαν

σκέψη » λένε παράγοντες της αγοράς, «αλλά

πολλά τα θα!». [SID:22092781]
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